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Resumé:
Aug.  17  (EIRNS)—The  dramatic  developments  surrounding  the
Taliban takeover of Kabul is not the end of the world, as the
Western media hysterically claims, the head of the Schiller
Institute,  Helga  Zepp-LaRouche  emphasized  in  her  weekly
Schiller Institute webcast this morning. Rather, it is very
good that 40 years of war in Afghanistan is ending, because
that has opened the possibility of integrating Afghanistan
into a regional economic perspective, through China’s Belt and
Road Initiative, in which reconstruction can begin. We must
take  this  opportunity  to  bring  stability  and  economic
development to the Afghan people, she argued. Russia, China
and  the  Central  Asian  nations  are  cooperating  on  this
endeavor; it is time Europe and the United States join in.
But! This does require a complete change in approach, she
noted. The failure of this regime-change war, and the previous
ones since WWII, stand exposed. The war was wrong from the
beginning,  as  the  continuing  investigation  by  the  9/11
families into who was responsible for the September 11, 2001
attacks are uncovering, and as Lyndon LaRouche warned on the
very day the attacks occurred. More needs to be done. And
there was never a viable war plan.

Some  Western  political  leaders  are  reacting  thoughtfully.
German CDU chancellor candidate Armin Laschet stated that this
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was the biggest failure of NATO, ever. Danish Foreign Minister
Jeppe Kofod called for reflection and soul-searching. Helga
Zepp-LaRouche pointed out the special responsibility that the
U.S. has, in President John Quincy Adams’ words, to not go
abroad in search of monsters to destroy.

Now, as presented in the July 31, 2021 Schiller Institute
video conference, “Afghanistan: A Turning Point in History
after the Failed Regime-Change Era,” there is a potential for
a new era of real nation-building in Afghanistan, and the rest
of  the  world,  if  the  Western  nations  cooperate  with  the
Chinese-led Belt and Road Initiative, along with Afghanistan’s
neighbors, and drop their geopolitical goals of preventing
China and Russia from playing leading roles in the world. Many
Afghan development plans are already on the drawing boards,
and there is great humanitarian need, starting with building a
modern health system, other infrastructure and agricultural
alternatives to opium production. There will be great pressure
on  the  Taliban  from  the  outside,  with  offers  of  economic
development contingent upon how they act.

The last section of the interview was about the purpose and
results of the August 14, 2021 video conference “On the 50th
Anniversary of Lyndon LaRouche’s Stunning Forecast of August
15, 1971: So, are you finally willing to learn economics?”
sponsored by the LaRouche Legacy Foundation (LLF).

Those watching were urged to watch and spread both that LLF
video conference, and the Schiller Institute video conference
on peace through development for Afghanistan. Don’t stand on
the sidelines while history is being made.

Link:  Schiller  Instituttets  Afghanistan-
konference:
Spred ideen om et fælles udviklingsprogram med det
samme
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Link:  Videokonference:  På  50-årsdagen  for
LaRouches  forbløffende  prognose  den  15.  august
1971:
Nå, er du så endelig villig til at lære økonomi?
Lørdag den 14. august eller bagefter
Afskrift:

MICHELLE RASMUSSEN: Goddag, i dag er den 17. august, 2021. Jeg
hedder  Michelle  Rasmussen,  næstformand  for  Schiller
Instituttet i Danmark, og jeg vil lave et interview med Helga
Zepp-LaRouche,  grundlæggeren  og  international  præsident  for
Schiller Instituttet.

Søndag  fulgte  mennesker  overalt  i  verden  intensivt  den
dramatiske  udvikling  fra  time  til  time  i  Afghanistan,  da
Taleban  overtog  kontrollen  over  Kabul,  og  de  vestlige
diplomater  og  den  afghanske  præsident  flygtede,  og  mange
afghanere forsøger stadig at flygte.
 
Den  31.  juli,  for  bare  to  uger  siden,  afholdt  Schiller
Instituttet  en  meget  vigtig  videokonference  med  titlen:
“Afghanistan: Et vendepunkt i historien efter tiden med de
fejlslagne  ‘regimeskifte’-krige,”  hvor  du  erklærede,  at
afslutningen på det vestlige militære engagement i Afghanistan
kunne være en gylden mulighed for at afslutte geopolitikkens
æra og indlede et samarbejde mellem nationer for at etablere
fred gennem økonomisk udvikling.
   
Der vil også være et opfølgende arrangement denne lørdag med
mange af de samme eksperter. Klik her.

Hvad er din reaktion, Helga, på begivenhederne i Kabul, og
hvad skal der gøres nu?
 
HELGA ZEPP-LAROUCHE: Først og fremmest er jeg ikke enig med de
vestlige mediers hysteri om, at dette er verdens ende. Det
første der må gøres klart er, at det afslutter 40 års krig for
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det afghanske folk, og hvis folk har en fornemmelse af, hvad
det vil sige at leve i en så langvarig krig, alle lidelserne
for  civilbefolkningen,  alle  de  frygtelige  ting  folk  måtte
udholde, hvad angår droneangreb, og angst, jeg synes først og
fremmest, det er meget godt, at krigen er slut.
Og jeg tror, at det tværtimod er en reel chance for at
integrere  Afghanistan  i  et  regionalt  økonomisk
udviklingsperspektiv, som grundlæggende er defineret af Kinas
Bælte- og Vejinitiativ. Der er en meget klar aftale mellem
Rusland og Kina om at samarbejde om håndteringen af denne
situation. De centralasiatiske republikker er interesseret i
at sikre, at der er stabilitet og økonomisk udvikling. Der er
mulighed  for  at  forlænge  CPEC,  Den  kinesisk-pakistanske
økonomiske Korridor, ind i Afghanistan, ind i Centralasien. Så
jeg synes, det er en reel mulighed.
Men det kræver en fuldstændig ændring i tilgangen. Jeg tror,
at nogle mennesker har en fornemmelse af det. Tysklands CDU-
kanslerkandidat, Armin Laschet, kom med en bemærkning, som jeg
synes afspejler dette, at dette er NATO's største nederlag
siden dets eksistens, og det er uden tvivl sandt, og at dette
er  en  epokegørende  forandring,  og  han  brugte  udtrykket
"epokegørende  forandring",  hvilket  jeg  finder
bemærkelsesværdigt, fordi jeg hele tiden efterlyste, hvor er
de institutionelle mennesker i Europa og i USA, som erkender,
at der må være en aksiomatisk rettelse af politikken, der
førte  til  den  ene  fiasko  efter  den  anden  i  det  vestlige
system.
 
Så jeg tror,at hvis de europæiske nationer og USA ville
forstå, at dette er en enestående chance, hvis de samarbejder
frem for at bekæmpe Rusland og Kina og deres indflydelse i
regionen, og de går sammen om den økonomiske udvikling dér,
vil millioner af flygtninge, som er i Pakistan og Iran, og
mange af dem er stadig i Europa, så der er brug for et
perspektiv for genopbygningen af Afghanistan på en seriøs
måde, da det bestemt ikke blev gjort i de sidste 20 år. Og så
kan dette blive et meget positivt vendepunkt, ikke kun for



Afghanistan, men også for hele verden.

RASMUSSEN:  (resten  er  ikke  korrekturlæst)  Kan  du  forklare
yderligere, hvordan dette kunne være en mulighed for USA og
Vesteuropa,  fremfor  for  at  betragte  Kina  og  Rusland,  som
hovedfjenden? Faktisk har nogle sagt, at tilbagetrækningen fra
Afghanistan snarere drejer sig om at fokusere opmærksomheden
på at bygge op til provokation mod Kina og Rusland. Kan du
forklare, hvordan dette kunne være en gylden mulighed for en
koalition for fred gennem økonomisk udvikling? Og hvad kunne
det kinesiske Bælte- og Vejinitiativ betyde for Afghanistan og
hele regionen?

ZEPP-LAROUCHE: Situationen er helt klart, at Vesten har et
ansvar for at hjælpe med at afbøde konsekvenserne af 20 års
endeløse krige, hvoraf Afghanistan kun udgør én, og virkelig
begynderat  opbygge  nationer.  For  dette  var  igennem  20  år
aldrig var en del af ligningen i Afghanistan-situationen.

Nu er Bælte- og Vejinitiativet åbent for alle. Dette er blevet
udtalt igen og igen af præsident Xi Jinping og andre kinesiske
ledere. Rusland har også igen og igen gjort det klart, at de
gerne vil have et fredeligt samarbejde; Præsident Putin har
mange gange, selv for nylig, talt om idéen om et integreret
eurasisk kontinent fra Lissabon til Vladivostok. Og jeg tror,
at dette er et perspektiv, hvor det for eksempel er Kina
—  hvis  man  ser  på  den  økonomiske  motor  for  europæiske
nationer. Dette er det eneste område, hvor man har økonomisk
vækst, og hvis USA ville opgive deres geopolitiske idé om, at
verden skal være et nul-sums-spil, hvor den ene side vinder og
den anden side taber — men at dette kan blive et 'win-win'
samarbejde; jeg tror, at tiden nu er inde til et dramatisk
kursskifte. Men det kræver: Stop med geopolitik; begynd at
tænke på, at samarbejde til fordel for den anden ville være
til gavn for én selv.

RASMUSSEN: Nogle siger, at den første idé om at gå ind i
Afghanistan var korrekt, for at tage hånd om terrorisme, at



give  husly  til  terrorister,  men  at  så  den  anden  del  –
opbygningen af demokrati – mislykkedes. Men tror du virkelig,
at det var nødvendigt at gå ind i Afghanistan? Og hvad med
alle  de  regime-skiftekrige,  der  har  været  i  gang  siden
afslutningen af Anden Verdenskrig?

ZEPP-LAROUCHE: Jeg har sagt mange gange, og vi publicerede
mange artikler i en hvidbog, allerede for 11 år siden, hvor
jeg gjorde opmærksom på, at denne krig var dårligt defineret
fra begyndelsen. For hvis du husker, var påskuddet for det
9/11, at bin Laden — at Taleban angiveligt gav husly til bin
Laden i Afghanistan; derefter påberåbte man sig NATO's artikel
V, og sådan startede hele NATO-engagementet. Men det er stadig
genstand  for  en  igangværende  retssag  i  USA,  at
omstændighederne den 11. september er meget forskellige fra
den officielle historie. Min afdøde mand, Lyndon LaRouche,
lavede et webcast den 3. januar 2001, hvor han forudsagde, at
Bush-administrationen  ville  blive  konfronteret  med  en
finanskrise, de ikke kunne klare, og at der derfor var fare
for en "Rigsdagsbrand" som påskud for at ændre politikker. Og
det er præcis, hvad der er sket den 9/11. Så dette er en helt
anden  historie,  som  stadig  mangler  at  blive  opklaret,  og
virkelig komme til bunds i, hvad det præcist involverede i
form  af  korrupte  elementer  i  det  amerikanske
sikkerhedsapparat. Så krigen var dårligt defineret, og hvis
man helt fra begyndelsen definerer en krig på den forkerte
måde, kan den ikke føre til et positivt resultat.

'Afghanistan Papirerne', der blev offentliggjort af Washington
Post i 2019, er allerede en knusende beretning om, at dette
ikke  gik  godt,  at  alle  succeshistorierne  var  fuldstændig
svigagtige; ledende militærfolk blev citeret for at sige, at
de ikke anede hvad de lavede der, ikke vidste, hvem fjenden
var, men ikke desto mindre fortsatte krigen i to år mere.

Så den krig blev startet og ført på et fuldstændig forkert
grundlag. Jeg tror, at det, vi ser nu, er erkendelsen af, at
alle disse udenlandske, interventionistiske krige under påskud



af enten "retten til at beskytte", humanitære interventioner,
regimeændringer,  farverevolution  –  at  denne  politik  er
fuldstændig mislykket. Det førte til den værste katastrofe i
NATOs i historie – jeg er enig med hr. Laschet på det punkt –
og det skal stoppes. Også fordi det står klart, at "vestlige
værdier" har spillet fallit med Afghanistan. Tanken om, at man
kan gå ind i et andet land og med militære midler pålægge
værdier,  der  ikke  er  helt  så  sandfærdige  i  første  omgang
—  hvis  man  ser  på  menneskerettighedsspørgsmål  i  EU  eller
demokratispørgsmål, så er disse ting stort set betegnelser,
der påsættes en politik, der har helt andet formål.

Så jeg synes, pointen må være at indse alt dette fuldt ud. Og
jeg tror, at flere politikere, ligesom hr. Laschet, har bedt
om en reel, dybdegående selvregnsagelse og refleksion over,
hvad der gik galt, og jeg mener, at dette vil være meget
sundt.

RASMUSSEN: Faktisk sagde den danske udenrigsminister, Jeppe
Kofod,  da  han  mandag  holdt  et  pressemøde  midt  i  alle  de
dramatiske  udviklinger,  at  dette  kræver  refleksion  og
selvregnsagelse af hele den internationale koalition, af NATO,
af alle af os, der har stået bag indsatsen i Afghanistan de
sidste  to  årtier.  At  det  vi  ser  er  helt  anderledes  end
analyserne; den afghanske hær og regeringen var måske mere en
ørkenpejling end en realitet

Og  samtidigt  er  især  USA's  rolle,  og  ændringen  i  USA's
paradigme så vigtigt, hvor du i går, da du talte til dine
medarbejdere, tog udtalelsen fra USA's president John Quincy
Adams frem, hvor han sagde at “Når som helst standarden for
frihed og uafhængighed udfolder sig, så vil Amerikas hjerte,
hendes velsignelser og hendes bønner gøre sig gældende. Men
Amerika drager ikke til udlandet for at søge efter at ødelægge
monstre ”. Kan du sige mere om dette? Og også specifikt om den
ændring, der nu skal til at ske i USA?

ZEPP-LAROUCHE: Det John Quincy Adams citat du nævnte, lægger



virkelig pointen frem. For med det angloamerikanske "special
relationship"  har  USA  forsøgt  at  adoptere  det  britiske
imperiums model, skabe en unipolar verden og eliminere ethvert
regime, der ikke følger trop med regimeskifte, farverevolution
eller anden form for intervention med NGO'er. Dette er blevet
tydeligt for hele verden. Og USA har heldigvis tradition for
at være en republik. John Quincy Adams sagde ikke alene, at
det  ikke  er  meningen  at  jagte  fremmede  monstre,  men
derudover  at  skabe  en  alliance  af  perfekt  suveræne
republikker, der er forenet i at tjene alles fælles bedste. Og
det tror jeg, der opfordres til. Så hvis USA virkelig ville
indse, at det er i deres egen interesse — først og fremmest
tjener det ikke deres egen interesse med disse udenlandske
interventions-krige.  De  har  mistet  utrolig  meget  image  og
omdømme.  Det  gælder  Vesten  generelt,  denne  fiasko  i
Afghanistan har skadet Vestens omdømme generelt, men USA i
særdeleshed. Så der er ingen vej frem på denne måde.

Hvis imidlertid ledende institutioner og personligheder i USA
og europæiske nationer ville sige: ”OK, vi begik en fejl, og
nu vil vi ændre vores syn. Vi samarbejder med Rusland og Kina
om  opbygningen  af  et  nyt  paradigme,  hvor  suverænitet
respekteres, og den andens interesse er en del af ligningen”.
Så kunne vi befinde os i begyndelsen af en smuk ny æra. Og jeg
tror, at det er den slags diskussion, der er nødvendig lige
nu.

RASMUSSEN: Hvad med Afghanistan selv? Der er mange mennesker,
der er bange for, hvad Talebans kontrol vil indebære. Er der
en nu med Silkevejs-perspektivet en mulighed for at undgå de
excesser, der fandt sted løbet af den forrige Taliban æra — at
undgå  en  borgerkrig,  og  at  undgå  terrorister  og
destabilisering af hele området, og endvidere, hvad skal der
gøres ved med opiumhandlen? Er dette en mulighed for at undgå
fortidens  potentielle  katastrofer,  og  hvilken  type
udviklingsprogram  foreslår  du  for  Afghanistan?

ZEPP-LAROUCHE: Først og fremmest tror jeg, at de store naboer,



Rusland og Kina, er ekstremt bekymrede for hvorvidt Taleban
vil opfylde deres løfte om ikke at fremme terrorisme og ikke
gøre noget, der vil være i modstrid med Ruslands eller Kinas
interesse.  Taleban,  som  har  overtaget  kontrollen  nu,  har
allerede udstedt amnesti for alle mennesker i den tidligere
regering,  de  har  garanteret,  at  der  ikke  vil  ske  nogen
overlast på folk fra udenlandske ambassader, så det vil nu alt
sammen være i fokus i verden. Og hvis Taliban opfylder disse
løfter – og jeg er ret sikker på, at enhver form for økonomisk
fordel ved Silkevejen er afhængig af, at de holder fast ved
dette  –  så  kunne  man  virkelig  starte  et  økonomisk
udviklingsprogram, hvorved — jeg mener, Afghanistan er et af
de fattigste nationer i verden. Igennem 20 års engagement har
USA og NATO, herunder den tyske Bundeswehr, ikke gjort noget
for at opbygge nationen. OK, måske blev der bygget et par
skoler og et par hospitaler, men for det meste er dødeligheden
for børn under fem år stadig forfærdelig, fattigdommen er
frygtelig;  så  hvis  der  nu  er  et  perspektiv  om  at  bygge
infrastruktur,  integrere  korridorlinjerne  i  Afghanistan  med
Pakistans  og  Centralasiens,  at  nå  ind  i  Kina,  nå  ind  i
Rusland, så kan den økonomiske udvikling starte.

Naturligvis  må  man  starte  med  et  sundhedssystem  fordi  vi
stadig befinder os i en pandemi: Afghanistan har akut brug for
moderne  hospitaler,  moderne  uddannede  læger,  fordi  denne
pandemi er overhovedet ikke overvundet; så kunne man have et
reelt, seriøst landbrugsprogram, der erstatter den resterende
opiumproduktion, ved at give et incitament til de afghanske
landmænd, hvorved de ville få det meget bedre, hvis de vil
producere  mad  til  landet  og  regionen.  Jeg  mener,  vi  har
offentliggjort dette; vi afholdt netop denne konference, du
refererede til, og derfor er alle disse programmer der. Men
jeg tror, at det centrale er, at der er et internationalt
samarbejde for ikke at gå glip af denne mulighed for at sætte
den økonomiske udvikling i Afghanistan på dagsordenen på en
seriøs måde.



RASMUSSEN: Som du siger, er nogle af disse planer allerede på
tegnebrættet og venter bare på at blive gennemført, herunder i
vores opdaterede rapport om Den nye Silkevej, hvor vi kommer
med  forslag  –  der  er  også  et  russisk  forslag,  som  vi
genoptrykte. Så, som Lyndon LaRouche sagde på tidspunktet for
Oslo-aftalerne  mellem  palæstinenserne  og  israelerne,  vil
nøglen til at vinde freden være at få "skovlene i jorden" og
starte byggeprocessen. Og at dette ville være den eneste måde
at  skabe  en  grund  til,  at  de  tidligere  fjender  arbejder
sammen. Du har fremmet denne form for idé, fra Nicholas af
Cusanus’  "Modsætningernes  Sammenfald",  og  det  som  du
efterlyste under konferencen, som vi afholdt, med henblik på
at  sætte  det  økonomiske  udviklingsprogram  i  centrum  for
spørgsmålet om det politiske forlig.
 
Nu er udviklingen forløbet hurtigere end… vi ved ikke, hvad
der kommer til at ske med hensyn til hvilken type magtdeling.
Men disse programmer er der; vi skal have skovlene i jorden.
Har  du  noget  mere  at  sige  om  det  eller  noget  andet  om
Afghanistan, før vi går videre til det næste emne?
 
ZEPP-LAROUCHE: Nej, du sagde det. Jeg tror, den eneste ting
man kan sige er, at der er en ung generation af mennesker, der
har deres egne drømme, som har haft oplevelsen af at rejse
til udlandet, at være i kontakt med nationer rundt om i deres
del af verden, og jeg tror, der vil være en anden situation.
Det vil ikke være som for 20 år siden. Mange ting er forandret
–  Kina  er  anderledes.  Kina  har  nu  lanceret  Bælte  and
Vejinitiativet,  hvilket  er  den  dominerende  dynamik  i  hele
Asien. Det betyder, at perspektivet om at overvinde fattigdom,
at have et anstændigt liv, som uddannede mennesker, som læger,
som  videnskabsfolk,  som  astrofysikere,  som  alt  hvad  man
ønsker, det er meget mere fremme i tankerne hos den unge
generation, og jeg tror, at også Taleban vil opleve fordelen
ved forandringerne i infrastrukturen. Fordi mennesker ikke er
skabt til at konkurrere med dyr om fysisk arbejde; mennesker
er  der,  fordi  vi  har  et  kreativt  sind,  vi  kan  udvikle



videnskabelige  og  teknologiske  fremskridt,  som  gør  livet
bedre, hvilket gør levetiden længere. Og jeg tror, at disse
er civiliserede forandringer, der foregår i hele Asien.
 
Asien  har  –  i  modsætning  til  USA  eller  Europa  –  den
opfattelse, at det kommende århundrede er Asiens århundrede,
og man har en enorm økonomisk udvikling: folk tror på, at
livet vil blive bedre – hvilket ikke er tilfældet i Europa
eller USA. Men i Asien tror folk, at de næste generationer får
et bedre liv end de nuværende. Og der er også overalt en
forbindelse til gamle traditioner, til dels 5.000 år gamle
historier.
 
Også Afghanistan har en historie på mange tusinde år; det var
en  stor  civilisation  omkring  tidspunktet  for  den  græske
klassiske periode, og der er meget arkæologisk arbejde, som
stadig skal udføres. Så forbindelsen mellem fremtiden og den
store tradition – dette område var kendt for at være 'de
tusind byers land' – der er meget, som nu virker gavnligt. Og
jeg  er  faktisk  optimistisk  om  at  såfremt  verdenssamfundet
reagerer positivt på dette øjeblik, kan det være begyndelsen
på en ny æra for regionen og for menneskeheden.
…
 
RASMUSSEN:  Et  af  de  punkter,  der  blev  rejst  under
videokonferencen  om  Lyndon  LaRouches  økonomiske  principper
[link her], passer meget godt ind i det, vi diskuterede om
Afghanistan.  Jeg  tror,  at  det  var  Paul  Gallagher,  der
påpegede,  at  det  originale  Bretton  Woods-system,  der  blev
udformet  af  Franklin  Roosevelt,  skulle  være  baseret  på
afslutningen af det kolonialistiske system; at det, for både
at bringe politisk frihed til de tidligere koloniale nationer
og  økonomisk  udvikling,  ville  afhænge  af  højteknologisk
eksport, maskiner, traktorer, alle slags ting, fra USA, fra
industrilandene, som en måde at opbygge de fattigere lande på
og også som en motor for økonomisk vækst i industrilandene. Og
den idé blev aldrig ført ud i livet på grund af Trumans



smålige sind, som sidenhen blev manipuleret af Churchill; men
hvordan ser du dette i lyset af, ikke alene Afghanistan, men
perspektivet  om,  at  vi  igen  mobiliserer  kapaciteterne,  de
industrielle  og  også  videnskabelige  og  teknologiske
kapaciteter  på  steder,  hvor  man  kan  sige  tidligere
industrialiserede  nationer,  hvor  der  nu  også  er  store
problemer  på  grund  af  pandemien?  Og  som  vi  har  talt  om,
skabelsen  af  mange  job  med  det  formål  endelig  at  bringe
økonomisk udvikling til de fattigere lande.
 
ZEPP-LAROUCHE: Tja, der er stor opmærksomhed på systemernes
såkaldte konkurrence mellem Vesten og Kina, fordi hvad Kina
tydeligvis  har  opnået  siden  2013,  siden  Xi  Jinping  lagde
Bælte- og Vejinitiativet på bordet – dette har kun stået på i
otte år – men i disse otte år har man set en utrolig udvikling
af  infrastruktur,  det  største  infrastrukturprogram  i
menneskehedens  historie.  Det  påvirker  150  lande.
 
Det er helt klart en måde at overvinde fattigdom på: Kina har
gjort  det  for  sin  egen  befolkning.  Det  har  givet
udviklingslandene et eksempel på, at det kan lade sig gøre, og
det står nu meget klart, at økonomisk udvikling og økonomiske
korridorer er meget bedre end at gøre udviklingslandene til
hangarskibe for den amerikanske militærmaskine. Det er meget
mere  attraktivt  at  deltage  i  økonomiske  fremskridt  og
overvinde sine egne problemer end at have masser af moderne
våbensystemer – ligesom tilfældet er i Afghanistan, hvor hæren
er  udstyret  med  ekstremt  sofistikerede  våben.  Brugte  den
afghanske hær dem? Nej! De smed dem, fordi de ikke troede på
det system, der ville være forbundet med brugen af dem. Så nu
besidder Taliban mange af disse moderne våben.
 
Så  jeg  tror,  at  hvis  folk  er  seriøse  og  virkelig  lærer
lektien,  så  er  økonomisk  udvikling  vejen  frem;  fredelig
udvikling. Vi har en pandemi, vi har nye, alvorlige sygdomme,
ligesom et nyt udbrud af Marburg virus; vi har en ny svamp;
disse medfører alle faren for et biologisk holocaust, som min



mand advarede om i 1973. For at besejre det er der behov for
at få alle lande til at arbejde sammen. Så hvis europæiske og
asiatiske nationer samt USA alle ville sige, at prioritet
nummer et er at overvinde fattigdom for at sikre, at intet
barn længere dør af sult, fordi vi har teknologien til helt at
undgå det – det er ikke nødvendigt – at have et moderne
sundhedssystem i alle lande.
 
Jo, omfanget af frihed, de frihedsgrader, der ville ligge i et
sådant samarbejde, herunder rumsamarbejde, at sætte landsbyer
på Månen, byer på Mars; at tænke i et perspektiv af to, tre
generationer fra nu af; interstellare rejser: Universet er så
enormt, at jeg synes at den nuværende tilstand er et levn. Det
er som en dinosaur, som man først vil kunne se på et museum om
nogle  år;  men  hvis  menneskeheden  skal  overleve,  kan  den
geopolitiske tankegang ikke være en del af det. Så hvorfor
ikke opgive det – bare afslutte det og starte en æra med
samarbejde, så folk vil være stolte over at være en del af
generationen, der har gjort dette fremskridt?
 
RASMUSSEN:  Og  hvis  vi  gør  det  rette,  kunne  vi  have
perspektivet; hvem ved, hvor mange vidunderlige opdagelser der
kommer fra de børn, der vil blive opdraget i Afghanistan under
bedre forhold, hvis vi gør det rette. Jeg opfordrer stærkt
vores seere til at se videokonferencen om Afghanistan, som vi
afholdt for to uger siden, og også den konference, som vi
holder på lørdag. Og som du sagde, er vi nødt til at bruge
chokket  over  de  seneste  dages  udvikling  til  at  gribe
muligheden for at etablere et nyt internationalt paradigme for
mennesker gennem økonomisk udvikling, og jeg opfordrer også
vore seere til at se LaRouche-videokonferencen, og til at
studere Lyndon LaRouches værker; for som José López Portillo,
den tidligere præsident i Mexico sagde: "Nu er tiden inde til
at lytte til Lyndon LaRouche kloge ord; og også at arbejde for
oprejsning af LaRouche og hans medarbejdere, mht. det falske
grundlag for deres fængsling, så LaRouches forslag og hans
tankemetode kan tages i brug netop nu, til at foretage dette



nødvendige  paradigmeskifte,  hvis  potentiale  er  blevet
overdraget  til  os  med  denne  dramatiske  udvikling.
 
Og jeg har en særlig appel til de af jer, der endnu ikke har
kontaktet os: kontakt os. Sid ikke på sidelinjen, når vi har
chancen for at ændre historien.


